



# FIRST 24 SE







# FIRST 24 SE

A smart pocket cruiser fun day-sailer or an exciting club racer all-in-one, she is keeping the First promise of modern performance sailing. She can easily sleep up to 4 persons but at the same time still delivers fun, exciting sailing experience. A completely retractable keel gives you access to cruising spots you missed so far and a possibility to launch and recover your 24 on an ordinary slipway, opening new opportunities. She will take you on relaxed family cruising and exciting day-sailing and bring home trophies from club races.

*First 24 SE - Seascape Edition est un voilier moderne et très performant. Aisément transportable, il vous permet de passer d'un plan d'eau à l'autre pour participer aux régates internationales ou découvrir de nouveaux horizons en croisière côtière. Tout en accueillant à son bord quatre personnes dans un confort simple et optimisé.*

Why First 24SE?  
Pourquoi le First 24SE ?



## PERFORMANCE

Ultimate performance & high-tech building technologies: very light, modern vacuum-infused vinyl-ester hull, composite-build swinging keel with lead bulb, carbon-fibre rig and extensive sail area are all delivering the promised performance of the Seascape Edition.

## EASY TO USE

A well-thought cockpit ergonomics, minimised controls, carbon mast without a backstay, light but precise steering system and stable hull significantly simplify boat handling solo, double-handed or fully crewed.

## SAFE

First 24 SE is unsinkable, swinging keel system would protect the structure if you hit the ground and twin rudders always ensure complete control. You'll be able to challenge yourselves and expand your comfort zone safely!

## PERFORMANCE

Hautes performances et technologies high-tech : coque vinylester infusée très légère, quille relevable en composite avec bulbe plomb, mât carbone et voiles généreuses... Rien n'a été laissé au hasard sur le First 24 SE pour garantir des sensations fortes.

## FACILITÉ

Cockpit ergonomic, manœuvres simplifiées servies par un accastillage de qualité, mât carbone sans pataras et bi-safrans précis et efficaces : naviguer en solitaire, double ou équipage sera toujours un plaisir !

## SÉCURITÉ

Le First 24 SE est insubmersible, la quille relevable protège la structure en cas de talonnage et les safrans vous donnent un contrôle absolu quelles que soient les conditions.





# RACING

Preferring classical windward-leeward races or exploring new shores through single or double-handed adventure distance races, you'll always enjoy the company of international owners' community.

# MOBILITY

Light structure and a swinging keel system enable easy road transportation. Handling of the light carbon mast is easy, provisional mast crane makes you independent of on-land facilities, and you can easily launch the boat on the slip.



# MONOTYPE ET AVVENTURE

Le programme de régates comprend des parcours banane en équipages ou des courses au large en double ou en solitaire. Quelle que soit votre spécialité, vous serez toujours bien accueilli par la communauté First.

MOBILITE

*La légèreté du bateau et de la quille, entièrement relevable, rendent le transport et le stockage plus faciles que jamais. Le mâtage peut s'effectuer à deux personnes sans grue et la mise à l'eau sur plan incliné est aisée.*



# Sailing Experience

## En mer

First 24 SE is a true pocket-rocket, defined by racing background of the design team. Incredible sail area to displacement ratio ensures fast sailing in strong and light wind conditions. Downwind planing in the stronger breezes is a real blast and pure joy because of the stable hull, deep, ballasted keel and twin rudders, which give you complete control. You will enjoy sailing in lighter conditions, too, when she'll react to the slightest wind gusts and easily match the wind-speeds. Spacious, open and carefully thought-out cockpit ergonomics works in solo, double-handed or fully-crewed setup and guarantee easy handling and comfortable sailing, no matter if you're on relaxed afternoon sailing or racing on one-design regattas.

---

*Nous retrouvons dans les qualités marines du First 24 SE toute l'expérience de la régate des équipes de conception. Le plan de voilure très généreux est l'assurance de performances élevées, le planning au portant est un pur bonheur avec un bateau sur des rails. Le First 24 SE réagit aussi à la moindre risée dans le tout petit temps et il n'est pas rare de naviguer à la vitesse du vent dans ces conditions. Enfin, son grand cockpit s'adapte à tous les programmes : solo, double, régate locale, sortie tranquille ou croisière familiale.*



# Living Onboard

Interior is minimalist and very weight-sensitive, but despite its performance, nature still provides all key amenities you can expect on a modern 7,30 m high-performance racer. The big open-space saloon can easily sleep up to 4 adults, two on the V-berth and two on the extendable side beds. Removable crew bags take care of personal belonging, there is storage under the benches, indoor/outdoor table can be used in the saloon and cockpit, and there is dedicated place for the chemical toilette. For technical storage, there is a large-volume capacity under the cockpit area, accessible from the outside. All interior components function as parts of the boat structure, as well. Furthermore, it's also modular, so one can easily reduce additional weight for racing.



## À bord

L'intérieur du First 24 SE est minimaliste et optimisé au niveau des poids néanmoins tout le confort attendu sur un voilier de cette taille est bien présent : 4 couchettes pour adultes, sacs de rangement amovibles, rangement sous les banquettes, table pliante dans le carré ou le cockpit. Il y a même une possibilité d'installer un WC chimique. Un grand espace de stockage accessible depuis l'extérieur se trouve sous le cockpit.

La majorité des équipements intérieurs est modulaire ce qui permet facilement d'ajuster les poids pour la régate.





# Community

## Communauté

International Owners Community and events calendar enable owners to challenge themselves on long-distance. One Design challenges across the continent in a great company of supportive, like-minded sailors.

La communauté internationale des propriétaires et le calendrier des événements leur permettent de se lancer des défis sur de longues distances. Les défis One Design se déroulent sur tout le continent en compagnie de marins solidaires et partageant les mêmes valeurs.



# Specifications

## Caractéristiques

Hull length: 7,29 m  
Beam: 2,50 m  
Light displacement (MLC): 920 kg  
Standard keel  
Draft: 2 m / 0,25 m  
Ballast: 320 kg  
Shallow keel  
Draft: 1,1 m / 0,3 m  
Ballast: 430 kg  
Mainsail (laminated): 17,40 sqm  
Jib (laminated): 12,90 sqm  
Gennaker (nylon): 49,50 sqm  
Design category: C8  
Insubmersibility volume: 1,6 cbm

Naval architect: Samuel Manuard  
Industrial design: Gigodesign  
Concept and R&D: Seascape

Longueur de coque : 7,29 m  
Largeur de coque : 2,50 m  
Déplacement lège : 920 kg  
Quille std  
Tirant d'eau : 2 m / 0,25 m  
Lest : 320 kg  
Quille courte  
Tirant d'eau : 1,1 m / 0,3 m  
Lest : 430 kg  
Surface GV (laminé) : 17,40 m<sup>2</sup>  
Surface foc (laminé) : 12,90 m<sup>2</sup>  
Spi asymétrique (Nylon) : 49,50 m<sup>2</sup>  
Certification CE : C8  
Volume d'insubmersibilité : 1,6 m<sup>3</sup>

Architecte naval : Samuel Manuard  
Design : Gigodesign  
Concept et R&D : Seascape



## BE A PART OF OUR HISTORY ENTREZ DANS NOTRE HISTOIRE

Choosing a BENETEAU is trusting 135 years of experience and passion, keeping “best value” constantly in mind.

Choisir BENETEAU, c'est faire confiance à 135 ans d'expérience et de passion, nourris au quotidien par l'esprit 'best for value'.



**BENETEAU**  
AVANT-GARDE IN BOATING

WWW.BENETEAU.COM

A design office staffed by  
**120 technicians and engineers**  
Un bureau d'études de  
120 techniciens et ingénieurs



A unique dealer network:  
**400 dealers located all over the world**  
Un réseau de distribution unique :  
400 concessionnaires répartis  
dans le monde entier



An after-sales service with  
**50 highly qualified members of staff**  
Un SAV réunissant 50 professionnels ultra-qualifiés



**12 production sites, including  
6 in Vendée, where the group  
started out**  
12 sites de production, dont 6 situés  
en Vendée, dans le berceau du Groupe



**7-year structural warranty  
and 3 years for parts and labor**  
7 ans de garantie structurelle,  
3 ans pour les pièces et la main d'œuvre





**BENETEAU**  
AVANT-GARDE IN BOATING

WWW.BENETEAU.COM